
SNIR möte 2023-12-08 
Mötet hölls digitalt. Det var drygt 30 som deltog i mötet som inleddes med en presentationsrunda.  

Därefter berättade Tomas Larsson om SNIRs webplats. Den är inte riktigt klar än och han visade hur 

den ser ut. Bl a kommer medlemmar att presenteras och det kommer att finnas en blog som kommer 

att kopplas till SNIRs FB-sida. 

Serieblog på Uppdrag Landsbygd  

19 januari hölls ett möte om att forska på öar som  

26 januari vad vet vi om svenskt Skärgårdsföretagande 

2 feb Skärgården 

6 juni Margareta Bolin 

Landsbygdsveckan 

Webinarium med deltagare från Landsbygdsdepartementet, SRF, GU, Sthm Region, Lst Sthm, Ö-åker 

kommun m fl 

1:s svenska ö-konferensen, Holmön 

32 formella deltagare 

19 presentationer 

Nätverkande – Nya samarbeten 

Specialnummer under 24 med hittills 7 anmälda artiklar 

Pågående arbete med ansökningar 

Horizon 

Östersjöstiftelsen 

Vilka teman förbereder du? 

Förslag till teman? 

Sten-Åke berättade CE4EUI 

Projektet beviljat och starar efter nyår. Stötta öar att bli fossilfria. 

Jessica Berg, VTI 

Ansökan till TrV om hur man kan bo och arbeta på öar och hur kommunikation kan stötta. Hoppas på 

beviljande då man kommit med till steg 2. 

Louise Westerberg 

Man försöker få ihop ett projekt för att se vilka behov och möjlighet som finns i området, som kan 

omfatta en LEA för att visa att öarna kan bidra mer till regionen än av som förefaller utifrån 

folkbokföringstal. 

Bent Egberg Mikkelsen 

Han vill titta på hur man kan, som på Samsö, ta ett helhetsperspektiv med energi, kommunikation, 

arbete. 

Maria Malmlöv 

Kommunikationsperspektiv 

Margareta Bolin 

också kommunikationsperspektiv med också sociala förhållanden och föreningsliv på öar. 

  



Susanna Leibovici 

funderar på om forskare har tittat på om det finns samlad politik för öars demokrati och utveckling 

enligt artikel 147. Paulina svarade att det finns funderingar kring detta och att man vill utvärdera 

olika hållbarhetskoncept. Demokratiunderskottet och socioekonomiska förhållanden för öar är ett 

viktigt område att beforska. 

Saeid Abbasian, SH 

håller på med en enkätundersökning om livet på öar. Första steget är att rikta sig till boende, 

pendlare, företagare. Turister är inte inblandade. Man vill utöka med finsk skärgård. Samarbete med 

Roger Marjavaara vid UmU. Gustaf Onn, SH, åkte runt och intervjuade folk som gav sig ut med båt i 

skärgården under pandemin och kunde konstatera att det kom många som inte varit där tidigare 

vilket skapade trafikkaos både på land och i hamnar. Mång som kom med båt var okunniga och dåligt 

utrustade. Trafikköer kunde bli timtals långa där det normalt aldrig var köer. 

Charles Westerberg 

forskar på olika landskapstyper hur man kan bo och verka utan negativ påverkan på naturen. Man vill 

titta på bl a marina naturskyddsområden i Sthm skärgård. 

Livsmedelsproduktion i skärgårdsmiljö 

Paulina vill att de som har beröring kontaktar henna för en kort enkät till produktioner 

Planering 2024 

Under våren 2024 Skärgårdsriksdag. Önskan är bidrag till detta. SRF förhandlar om att Lst Sthm ska 

bjuda in till denna. Man vill förmedla kunskap om öliv vid detta. SRF konstaterar att stöd från 

forskning ökar kraften i informationen. 

2:a konferensen till hösten. Hålls på västkusten. MB föreslår vid GU och med utflykter till öar. 

Arbetsgrupp behövs. 

Kommunikationsstrategi 

Olika typer av aktiviteter. Sätter till arbetsgrupp för att utveckla kommunikationsstrategi. Håkan lovar 

att hjälpa till. 

SNIRs organisation 

Medlemskap – medlemsregister med kontaktuppgifter. Ingen medlemsavgift eller så utan ett nätverk. 

Föreslå gärna fler medlemmar. 

Bilda arbetsgrupper för viktiga frågor. Kan ändras över tid. 

SNIR-möten. Digitala möten med teman. Lämna förslag till teman. Google enkät kommer. 

Regionala skärgårdssamverkansråd. Finns i Sthm. Finns det på andra ställen? Kan det blidas i andra 

områden? Hur fångas forskningsfrågor upp lokalt? 

Avslutande diskussion 

Några olika synpunkter om samarbete och sen önskade Paulina alla God Jul.  

Sen gjorde skärmdumpar av zoomfönstret med alla deltagare. 


